



11.0 RUMUSAN

Jajahan Pasir Mas sebagai '**Bandar Warisan Ilmu**' merupakan tema yang telah dipilih untuk pembangunan landskap di daerah ini. Pemilihan tema ini adalah seiring dengan perkembangan intitusi pengajian berteraskan Islam yang terdapat di jajahan Pasir Mas. Tema yang mengangkat martabat ilmu ini adalah berpotensi untuk diketengahkan dan mampu membentuk karakter pembangunan landskap pada masa hadapan.

Daripada kajian dan analisis serta pemerhatian yang dilakukan di jajahan Pasir Mas, terdapat beberapa kawasan yang telah dikenalpasti untuk dibangunkan atau dinaiktaraf untuk pelbagai jenis pembangunan landskap bagi menarik perhatian pengunjung di samping menyediakan reka bentuk landskap yang selesa dan selamat kepada masyarakat tempatan. Antara kawasan cadangan pembangunan landskap yang hendak dibangunkan adalah pintu masuk persempadanan, kawasan jalan, pusat pengangkutan awam, pusat bandar, kawasan lapang dan rekreasi, pembangunan pesisiran sungai, kawasan pelancongan semulajadi dan kawasan institusi. Daripada kesemua kawasan yang dinyatakan, sebanyak lima kawasan telah dicadangkan sebagai kawasan tindakan utama seperti berikut:

- i. Cadangan Pembangunan Pasir Mas Riverfront.
- ii. Cadangan Pembangunan Pasir Mas Walk.
- iii. Cadangan Pembangunan Bandar Baru Pasir Mas.
- iv. Cadangan Pembangunan Persempadanan Rantau Panjang.
- v. Cadangan Pembangunan Danau To' Uban.

Kesemua cadangan konsep yang disediakan dalam laporan ini telah disediakan dengan pertimbangan dan analisis setiap maklumat dan kajian yang telah diperolehi daripada data-data yang dikumpul serta kesimpulan yang telah dirumuskan daripada Laporan Teknikal Pelan Induk Landskap Majlis Daerah Pasir Mas. Konsep yang dicadangkan bagi keseluruhan kawasan yang terlibat dalam kajian ini menekankan aspek-aspek pemeliharaan dan pemuliharaan sumber semulajadi, bandar serta pembangunan yang berteraskan ilmu dan pelancongan untuk membentuk imej serta identiti jajahan Pasir Mas.

Di samping itu, kemudahan infrastruktur dan fasiliti untuk pengguna perlu dipertingkatkan selaras dengan perancangan yang telah digariskan dalam Laporan Draf Akhir ini dengan memberi keutamaan kepada penyediaan kemudahan laluan pejalan kaki yang lebih selamat, sistematik dan selesa serta jalinan rangkaian kawasan hijau yang lebih teratur bersesuaian dengan keperluan dan kehendak pengguna, keperluan unjuran kawasan lapang dan rekreasi, cadangan-cadangan rizab landskap dan zon penampakan di sekitar kawasan perindustrian dan kawasan terancam serta tema-tema pembangunan yang membentuk imej jajahan Pasir Mas menjadi lebih sinonim dengan imej '**Warisan Ilmu**'.

Melalui Cadangan Konsep Pembangunan yang disediakan ini, kawasan-kawasan tindakan utama serta cadangan-cadangan pembangunan yang lain dipercayai akan memberi keselesaan dan kesejahteraan kepada penduduk dan pengunjung yang mengunjungi jajahan Pasir Mas. Cadangan tema pembangunan yang dicadangkan adalah sangat bersesuaian dengan jajahan Pasir Mas secara keseluruhannya dalam membentuk imej dan identitinya. Seterusnya akan mengetengahkan potensi jajahan Pasir Mas sebagai tarikan pelancong dan juga sebagai pusat pengajian yang menjadi pilihan utama masyarakat tempatan dan juga luar.